



# MUNICIPAL Gazette MUNICIPALE DE—OF Montreal

Paraît le lundi matin

Published every Monday morning

Abonnements \$2 par an  
Subscriptions a year

Payables d'avance  
Payable in advance

Organe officiel de la Corporation  
de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation  
of the City of Montreal

CANADA

Toutes communications se rapportant aux annonces ou aux abonnements devront être adressées tout simplement comme suit :

"La Gazette Municipale"

Bureau de Poste : 917 ou 42 Place Jacques-Cartier, Montréal.

Toutes communications se rapportant à la rédaction devront être adressées comme suit :

"La Gazette Municipale"

Hôtel de Ville, — Montréal.

All communications relative to advertisements or subscriptions should be addressed simply as follows :

"The Municipal Gazette"

Post Office Box : 917 or 42 Jacques-Cartier Square, Montreal.

All communications relative to the editorial part of the paper should be addressed as follows :

"The Municipal Gazette"

City Hall, — Montreal.

TELEPHONE MAIN 4240

## DELIBERATIONS

### COMMISSION SPECIALE DE LEGISLATION

Compte rendu de l'assemblée du 23 février.

Sont présents: MM. les échevins L.-A. Lapointe, Robinson, Brodeur, Tétreau, Dandurand, Dubeau.

Assistent aussi à l'assemblée, MM. L.-J. Ethier, avocat en chef de la Cité, L.-J. Loranger, aviseur légal de l'Association des Citoyens, Echevin Prud'homme et J. Pelletier, contrôleur et auditeur de la Cité.

Sur proposition de M. l'échevin Robinson, appuyé par M. l'échevin Dandurand.

M. l'échevin L.-A. Lapointe est choisi comme président.

La Commission procède alors à l'étude des avis qui doivent être donnés en rapport avec les amendements à la charte.

Le projet suivant est examiné.

\* \* \*

#### AVIS

La Cité de Montréal donne avis qu'elle s'adressera à la Législature provinciale, à sa prochaine session, afin d'obtenir des amendements à sa charte sur les matières suivantes:

Autonomie municipale, finances et administration, emprunts et emploi d'iceux, liste électorale, cens d'éligibilité, votation et élections, rôles d'évaluation et de répartition et contestation d'iceux, expropriations, annexions, droits et pouvoirs des échevins, taxes et licences, l'installation d'un système municipal d'éclairage et de chauffage par l'électricité, la vapeur ou autrement et l'autorisation d'acheter des propriétés, de construire des usines et d'emprunter les sommes requises pour cette fin, de se procurer l'énergie électrique par achat ou autrement et de se servir de la force motrice de l'aqueduc pour l'éclairage de ses rues, parcs et édifices publics, l'achat d'aqueducs et emprunts à cette fin.

La production, l'achat et la vente de courant électrique pour les fins municipales et privées.

Assemblées du Conseil; les Commissions et leurs pouvoirs, constitution d'une Commission pour l'administration du département de Police; rôle de répartition, expropriation de la rue St-Antoine, 5me section.

Ratification de certains actes pour fermeture de rues entre la Cité et les Compagnies de chemin de fer Pacifique Canadien et la Cie Lachine Jacques-Cartier et Maisonneuve; Records et Cour du Recorder; amendements aux articles de la charte qui sont incompatibles ou con-

### LEGISLATION COMMITTEE

Report of meeting held the 23rd February.

Present: Ald. L. A. Lapointe, Robinson, Brodeur, Tétreau, Dandurand and Dubeau.

Messrs. L. J. Ethier, chief City attorney, L. J. Loranger, legal advisor of the Citizens' Association, Ald. Prud'homme and J. Pelletier, City comptroller and auditor, also attended the meeting.

On motion of Ald. Robinson, seconded by Ald. Dandurand,

Ald. L. A. Lapointe was called to the chair.

The Committee then proceeded to consider the notice to be given in connection with amendments to the City charter.

The following draft of notice was then considered:

\* \* \*

#### NOTICE

The City of Montreal gives notice that it will apply to the Provincial Legislature, at its next session, for amendments to its charter on the following matters:

Municipal autonomy, finance and administration, loans and disposal of the proceeds thereof, electoral lists, qualification, voting and elections, valuation and assessment rolls and contestation thereof, expropriations, annexations, rights and attributions of aldermen, taxes and licenses, installation of a municipal lighting and heating system by electricity, steam or otherwise, and authorization to purchase properties, to erect plants and to borrow the sums required for that purpose, to procure electric energy by purchase or otherwise, and to use the water power of the aqueduct for the lighting of its streets, parks and public buildings, purchase of water-works and loans for that purpose.

Production, purchase and sale of electric energy for municipal and private purposes.

Meetings of the Council; committees and their powers; appointment of a Commission for the administration of the Police department; roll of apportionment, expropriation of St. Antoine street, 5th section.

Ratification of certain agreements for the closing of streets between the City and the Canadian Pacific Railway Company and the Lachine, Jacques-Cartier and Maisonneuve Ry. Company; Records and Recorder's Court; amendments to the articles of the charter inconsistent or contrary to the provisions of the Act 9 Edward VII, chap.